
Uittreksel concept-verslag commissie NLWM bij de Kaderbrief 2019  

 

4. A-agenda Algemeen 

4b.  Voordracht Kaderbrief 2019 

De voorzitter licht het agendapunt toe en geeft het in bespreking.  

 

EERSTE TERMIJN 

De heer Bouberg Wilson (ONH) heeft alleen financiële opmerkingen. 

 

De heer Klein (CU/SGP) is verbaasd en bezorgd over de 6 fte extra voor bodemtaken en vraagt of de 

oproep van Veilig Verkeer Nederland voor minder bomen langs provinciale wegen in het kader van 

veiligheid is meegewogen bij regel A-l. Hij pleit daarnaast voor het inrichten van een nieuwe 

insectenhoofdstructuur met het provinciale wegen- en waternetwerk. 

 

De heer Van Liere (PvdD) betreurt het dat de meerjarenraming over de faunaschade en de Reserve 

Groen nog niet naar PS worden gestuurd en wil deze informatie voor de Statenvergadering 

ontvangen. Intensivering van de landbouw heeft geleid tot een stijging van het aantal ganzen en dus 

van de schade. Hij betreurt het feit dat hieraan extra geld wordt besteed. De provincie bestrijdt de 

gans, maar de schade neemt toe. 

 

Mevrouw Rommel (VVD) meent dat het aantal ganzen en de schade stijgt door intensieve 

landbouw, maar ook door de problemen met het ganzenbeheer. Het is logisch dat boeren 

hiervoor worden gecompenseerd. 

 

De heer Van Liere (PvdD) benadrukt dat ganzen wel bestreden worden. 

 

Mevrouw Rommel (VVD) memoreert eerder besproken problemen bij het vangen van ganzen 

en hoopt dat de PvdD ook vindt dat er onvoldoende ganzenbeheer heeft plaatsgevonden, 

waardoor er te veel ganzen zijn. 

 

De heer Van Liere (PvdD) ziet dit verband niet in de cijfers terug. In de jaren dat er wel ontheffingen 

werden verleend, liep de schade ook op. Hij vraagt zich af of het onvermijdelijke kosten zijn, maar 

vindt wel dat ernstige schade gecompenseerd moet worden. Hij is blij met de grote herbestemming 

van 17,5 miljoen voor natuur en de investering in bermen van provinciale wegen. Dit is eigenlijk de 

uitvoering van een eerder initiatiefvoorstel van zijn hand. Hij steunt het voorstel van de CU/SGP en 

het verzoek van de eerste inspreker en pleit voor meer investeringen in eiwittransitie. 

 

Mevrouw Weemhoff (D66) merkt op dat de provincie niet 33 miljoen heeft bezuinigd op 

natuur. 

 

De heer Van Liere (PvdD) constateert dat er in plaats van de oorspronkelijke 33 miljoen 17,5 miljoen 

in de Reserve Groen wordt gestort. 

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) is blij met de kleine stappen om het tekort voor het NNN te dichten. Ze 

heeft geen antwoord op haar technische vraag naar het benodigde budget om het NNN te realiseren. 

Ze vraagt of dit 135 miljoen is en of dit een extra storting nodig maakt. Ook wil ze weten waarom 

budget wordt gereserveerd voor de Watervisie als er nog geen beleid is. 

 

Mevrouw Alberts (SP) sluit zich aan bij de opmerking over NNN van GroenLinks en over het 

bermbeleid van de heren Klein en Van Liere. Ze hoopt hierover samen een motie te schrijven. 

 

De heer Van der Sluijs (PVV) heeft alleen financiële bezwaren bij de voordracht. 

 

De heer De Kam (CDA) ziet en hoort in de Kaderbrief en in het debat een hoge versus een zeer hoge 

ambitie. Hij is blij met de maatregelen voor biodiverse bermen langs de provinciale wegen en de pilot 

voor luchtkwaliteit. 

 

Mevrouw Jellema (PvdA) dankt GS voor de antwoorden op de technische vragen. Ze vraagt of de 

waterrecreatieprojecten ter waarde van 2 miljoen per jaar aan de commissie worden voorgelegd en 

heeft suggesties voor het vrijvallende bedrag van €950.000 dat in de Zomernota terugkomt, maar 

wacht de uitkomst van het BOT-overleg over de Jaarrekening 2017 af voordat ze hiermee komt. 

 



De heer Rook (D66) is positief over het resultaat van de Kaderbrief, maar voorziet grote opgaven in 

klimaatadaptatie, circulaire economie en duurzaamheid. Hij beschouwt de 2 miljoen voor 

waterrecreatie als incidenteel geld en wil de beslissing over structurele budgetten bij de nieuwe 

Staten neerleggen. 

 

Mevrouw Rommel (VVD) uit haar zorg over de groeiende faunaschade en vraagt GS naar de stand van 

zaken. Daarnaast wil ze daar waar natuurvriendelijke oevers worden aangelegd ruimte bieden aan 

sportvissers en natuurliefhebbers, ook de minder validen. 

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) vraagt of de VVD een specifieke plek in gedachten heeft voor de 

sportvissers. 

 

Mevrouw Rommel (VVD) wil alle inwoners laten genieten van het water, ook natuurliefhebbers en 

sportvissers, en vraagt daar nu al aandacht voor. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) is blij met het positieve resultaat en het extra geld voor Nieuw groen. Ze 

vraagt waarom het eigen risico bij faunaschade niet omhoog kan. 

 

De heer Loggen (ged.) brengt de vraag over meekoppelkansen en de insectenhoofdstructuur over 

aan gedeputeerde Post. 

Hij neemt de suggestie van de VVD mee om bij de natuurvriendelijke oevers te inventariseren waar 

mogelijkheden zijn om de plek breder toegankelijk te maken. 

Gedeputeerde streeft ernaar om de middelen voor waterrecreatie in deze periode uit te geven. De 

vastgestelde visie loopt tot 2030, dus verder dan deze Statenperiode. Meerjarig programmeren 

vraagt meerjarige middelen. Infrastructurele plannen zoals het aanpakken van waterwegen vragen 

forse investeringen. GS zullen dergelijke plannen voorleggen aan PS. 

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) meent dat een volgende gedeputeerde Water moet bepalen 

hoeveel geld er voor die projecten wordt uitgetrokken. 

 

De heer Loggen (ged.) herhaalt dat er voor vier jaar wordt geprogrammeerd voor natuur en 

infrastructuur. Lopende projecten in bijvoorbeeld waterrecreatie worden met voldoende middelen 

overdragen aan het volgende college. Uiteraard kan het budget onderdeel zijn van de 

onderhandelingen. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt of de geplande gelden in de reguliere begroting kunnen 

worden opgenomen. 

 

De heer Loggen (ged.) legt uit dat er voor de beschikbare 10 miljoen voor deze periode een 

programma is gemaakt. Dit was echter incidenteel geld en tot 2030 is ook structurele financiering 

nodig voor het meerjarig programmeren. Daarom vraagt hij nu budget aan in de Kaderbrief, dat 

straks in de begroting wordt opgenomen. 

 

De heer Bond (ged.) legt uit dat de 6 fte bodemtaken de continuering van het besluit uit 2016 

betreft, gezien het uitstel van de Omgevingswet. 

Hij is blij met het compliment van de heer Lemmens over het maaibeleid en bermbeheer. Het is 

interessant om na de evaluatie te bezien of dit beheer kan worden uitgebreid. Dit raakt deels de 

portefeuille van gedeputeerde Post, ook financieel. De suggestie om een insectenhoofdstructuur in te 

richten hoort dus ook deels bij haar thuis. 

De heer Bond ziet de 17,5 miljoen als invulling van de eerder gedane toezegging. 

In 2002 werd de gans met de nieuwe wetgeving beschermd. Daardoor is de ganzenpopulatie sterk 

gegroeid. De keuze voor het inzaaien van gewassen is aan de individuele boer. Het landelijke 

ganzenbeleid is de basis voor de vergoeding aan gedupeerde boeren. De schade in Noord-Holland 

stijgt, ook omdat de provincie aantrekkelijk is voor ganzen. De provincie hanteert 5% eigen risico 

voor de agrariërs en €250 per aanvraag. Gedeputeerde wil het Ganzenakkoord in stand houden, 

omdat daarmee op natuurgronden beheerd kan worden. Friesland heeft het eigen risico verhoogd 

naar 20% en de mogelijkheden voor de jacht uitgebreid. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) vraagt hoeveel belastinggeld gedeputeerde in het schadefonds wil 

uitkeren. Ze wil een deel van de schade bij de veroorzakers neerleggen. 

 

De heer Bond (ged.) vraagt wie de veroorzakers zijn. 



 

Mevrouw De Meij (50PLUS) vindt dat het verschil maakt wat men zaait en wil een hoger risico 

hanteren voor het zaaien van gewassen waar ganzen van houden. 

 

De heer Bond (ged.) wil zich niet bemoeien met de bedrijfsvoering van boeren. Alleen rond Schiphol 

ontvangen boeren van het Rijk een premie voor het omploegen van graanstoppels. 

 

De heer Van Liere (PvdD) vraagt of gedeputeerde zegt dat het verlagen van het eigen risico 

betekent dat de provincie zich bemoeit met de bedrijfsvoering van boeren. 

 

De heer Bond (ged.) herhaalt dat hij niet wil overstappen op het Friese model, waarin de 

schadevergoeding is verlaagd in combinatie met een uitbreiding van de jachtmogelijkheden. 

In de afgelopen tien jaar zijn alle vergunningen of ontheffingen in Noord-Holland bij de rechter in 

stand gebleven. Er zit een goede balans in het vergunningensysteem en het schaderegime. GS 

blijven in gesprek om tot verbetering van de schadeprognoses voor de komende jaren te komen. 

Gedeputeerde heeft op dit moment incomplete cijfers over de meerjarenraming voor de reserve 

Groen en adviseert PS deze te bestuderen bij het Programma Natuurontwikkeling dat in het najaar 

komt. Dan zijn de cijfers compleet. 

 

De heer Van Liere (PvdD) hoort de toezegging dat PS de cijfers die er nu zijn ontvangen 

en in het najaar met GS in debat kunnen over de definitieve cijfers. 

 

De heer Bond (ged.) zegt toe de nu beschikbare cijfers voor de meerjarenramingen aan PS toe te 

sturen. 

 

TWEEDE TERMIJN 

De heer Klein (CU/SGP) is blij met de positieve reactie op het idee van een insectenhoofdstructuur en 

is tevreden met de inzet van de provincie op dit terrein. Hij komt met een motie om de keuzes voor 

een integraal verbindend netwerk te vergemakkelijken. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) wordt vaak met overheidsbemoeienis geconfronteerd en verbaast zich 

over de opstelling van GS om niet mee te willen denken over de gewassen die een boer zaait. 

 

De heer Van Liere (PvdD) is voorstander van natuurvriendelijke oevers en hoopt dat er minder 

sportvissers gebruik van maken, omdat zij tot 2027 lood gebruiken bij het vissen. Hij wil minder 

ruimte geven aan deze natuurschadelijke en dieronvriendelijke hobby. 

 

Mevrouw Rommel (VVD) weet dat de PvdD niet van sportvissers houdt, maar meent dat de 

PvdD alle inwoners van Noord-Holland wil laten genieten van de natuur. 

 

De heer Van Liere (PvdD) weet dat mensen ook op een milieu- en diervriendelijke manier van de 

natuur kunnen genieten. 

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) herhaalt haar vraag over het budget dat nodig is voor de afronding van 

het NNN en wil de natuurvriendelijke oevers niet openstellen voor sportvissers. 

 

De heer Van der Sluijs (PVV) meent dat een eventuele uitbreiding van het project Bijen en bermen na 

de evaluatie precies past op het plan en de motie van de heer Klein, die daarmee overbodig lijkt. 

 

De heer Klein (CU/SGP) vindt dat een richtinggevende motie voor de uitwerking nooit kwaad 

kan, ook omdat gedeputeerde Post geen commissievergadering meer heeft voor PS. 

 

De heer Loggen (ged.) benadrukt dat natuurbeleving voor alle inwoners is en dat een deel daarvan 

sportvisser is. Voor die groep wordt ook beleid gemaakt. Het is verstandig dat natuur toegankelijk is 

als de provincie investeert in natuurvriendelijke oevers en dat meekoppelkansen waar mogelijk 

worden benut. 

 

De heer Bond (ged.) verwijst mevrouw Pels voor het NNN-budget en de voortgang daarin naar de 

Najaarsnotitie. Het aantal meters is een harde afspraak met het Rijk en Europa. 

De evaluatie van het bermbeleid is onderdeel van het huidige project. Gedeputeerde adviseert PS om 

deze af te wachten alvorens plannen te maken voor een bremsnelweg voor insecten. 

 



De heer Klein (CU/SGP) gebruikte de term "insectenhoofdstructuur". 

 

De voorzitter concludeert dat de Voordracht Kaderbrief 2019 met het verslag van deze vergadering 

wordt doorgeleid naar PS van 9 juli 2018. 

 


